

云南白药粉在宫颈冷刀锥切术中的临床应用

投稿时间: 2012-06-05 [点此下载全文](#)

引用本文: 杨谢兰,卢玉波,刘熙,王羽丰.云南白药粉在宫颈冷刀锥切术中的临床应用[J].中国实验方剂学杂志,2012,18(19):299~301

摘要点击次数: 82

全文下载次数: 53

作者	单位	E-mail
杨谢兰	云南省肿瘤医院, 昆明 650118	
卢玉波	云南省肿瘤医院, 昆明 650118	
刘熙	云南省肿瘤医院, 昆明 650118	
王羽丰	云南省肿瘤医院, 昆明 650118	wangyufeng@csc.org.cn

中文摘要:目的:探讨云南白药粉在宫颈冷刀锥切(CKC)术中宫颈创面处理的临床应用效果。方法:121例子宫颈上皮内瘤样病变(CIN)III级患者采用CKC治疗,并随机分为术后缝合组(对照组)60例和非缝合采用云南白药粉填塞组(观察组)61例。对照组CKC术后创面电灼后改良Sturmdorf法缝合成形;观察组创面电灼后用云南白药粉4g喷洒并纱条填塞。至少随访2年。观察术后出血量、术后出血时间、平均阴道排液时间及继发出血、宫颈感染和宫颈狭窄等并发症情况。结果:观察组手术历时、术中及术后出血量低于对照组($P<0.01$);术后平均出血时间、平均阴道排液时间两组无显著性差异;观察组术后继发出血5例(8.2%),对照组4例(6.6%);无显著性差异;随访期间两组均未出现宫颈感染和宫颈狭窄。结论:CKC术不缝合创面、电灼后云南白药粉喷洒并纱条填塞止血,可明显缩短手术时间,减少术中出血量,术后创面再出血的发生率低,不增加术后感染与宫颈管狭窄等并发症,值得推广。

中文关键词:[云南白药](#) [宫颈上皮内瘤样病变](#) [冷刀锥切](#)

Postoperative Applications of Yunnan Baiyao Powder in Cervical Cold Knife Conization

Abstract:Objective:To investigate the clinical applications of Yunnan Baiyao powder (YBP) after cervical cold knife conization (CKC). **Method:**One hundred and twenty one cases of cervical intraepithelial neoplasia(CIN) grade III treated with CKC were randomly divided into postoperative suture group (control group, $n=60$) and non-suture YBP packing group (observation group, $n=61$). The control group was treated with CKC postoperative wound electrocautery, then followed by improved Sturmdorf law suture forming. The observation group was treated with wound electrocautery, and then given 4 g of YBP for spray and gauze. They were followed up for 2 years. The amount of postoperative bleeding, postoperative bleeding time, the average vaginal discharge fluid time and subsequent bleeding, cervical infections and cervical stenosis and other complications were observed. **Result:**The surgical duration, intraoperative and postoperative bleeding in the observation group were less than those in the control group ($P<0.01$). The mean bleeding time and the average time of vaginal discharge had no significant difference between the two groups; 5 patients (8.2%) had postoperative secondary bleeding in the observation group while the control group were 4 cases (6.6%), and there were no significant differences; during the follow-up period, there were no cervical infection and cervical stenosis. **Conclusion:**CKC without suture wound and YBP after electrocautery for stopping bleeding can significantly reduce the operation time, reduce the intraoperative blood loss, it has low incidence of postoperative wound bleeding again. However, it does not increase postoperative infection and cervical canal stenosis and other complications. YBP is worth to be promoted for the application.

keywords:[Yunnan Baiyao powder](#) [cervical intraepithelial neoplasia](#) [cold knife conization](#)

[查看全文](#) [查看/发表评论](#) [下载PDF阅读器](#)

广告服务

Shandong Xinyao Medical Development Co., Ltd.

杏林百马药业

DEEJ

Tianjin Institute of Pharmaceutical Research

三普药业



中国实验方剂学杂志编辑部版权所有

您是本站第3041479位访问者 今日一共访问2079次

地址：北京东直门内南小街16号邮编：100700

电话：010-84076882 在线咨询 京ICP备09084417号